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27-е Воскресенье После Троицы – Свт. Филарета Московскаго – Глас 2

Тропари и Кондаки после Малого Входа:
Тропарь Воскресный Глас 2:
Когда сошел Ты к смерти, Жизнь бессмертная, / тогда ад умертвил Ты сиянием Божества. / Когда же Ты и умерших из преисподней воскресил, / все Силы Небесные взывали: / "Податель жизни, Христе Боже наш, слава Тебе!"

Тропарь Xрама Глас 4:
Рождество Твое, Богородице Дево, / радость возвести всей вселенней: / из Тебе бо возсия Солнце правды Христос Бог наш, / и разрушив клятву, даде благословение, // и упразднив смерть, дарова нам живот вечный.

Тропарь Филарета Глас 4:
Духа Святаго благодать стяжав,/ богомудре святителю Филарете,/ истину и правду разумом просвещенным/ людем проповедал еси,/ мир и милость сердцем умиленным/ страждущим явил еси,/ яко учитель веры и страж неусыпный/ паству российскую жезлом правости сохранил еси./ Сего ради дерзновение ко Христу Богу имея,/ моли даровати Церкви утверждение// и душам нашим спасение.
Кондак Воскресный Глас 2:
Воскрес Ты из гроба, всесильный Спаситель, / и ад, увидев это чудо ужасался, / и мертвые восставали. / И все творение, видя это, радуется с Тобой, и Адам веселится, / и мир Тебя, Спаситель мой, / прославляет непрестанно.

Кондак Филарета Глас 2:
Яко истинный подражатель преподобнаго Сергия,/ добродетель измлада возлюбил еси, богоблаженне Филарете,/ яко пастырь праведный и исповедник непорочный,/ по святем преставлении/ от безбожных поругание и поношения приял еси,/ Бог же знаменьми и чудесы тя прослави// и заступника Церкве нашея яви.

Кондак Храма Глас 4: 
Иоаким и Анна поношения безчадства/ и Адам и Ева от тли смертныя свободистася, Пречистая,/ во святем рождестве Твоем./ То празднуют и людие Твои,/ вины прегрешний избавльшеся,/ внегда звати Ти:/ неплоды раждает Богородицу и Питательницу Жизни нашея.

Послание к Ефесянам (6:10-17):
[bookmark: 6-11][bookmark: 6-12][bookmark: 6-13][bookmark: 6-14][bookmark: 6-15][bookmark: 6-16][bookmark: 6-17]10Наконец, братия мои, укрепляйтесь Господом и могуществом силы Его. 11Облекитесь во всеоружие Божие, чтобы вам можно было стать против козней диавольских, 12потому что наша брань не против крови и плоти, но против начальств, против властей, против мироправителей тьмы века сего, против духов злобы поднебесных. 13Для сего приимите всеоружие Божие, дабы вы могли противостать в день злой и, все преодолев, устоять. 14Итак станьте, препоясав чресла ваши истиною и облекшись в броню праведности, 15и обув ноги в готовность благовествовать мир; 16а паче всего возьмите щит веры, которым возможете угасить все раскаленные стрелы лукавого; 17и шлем спасения возьмите, и меч духовный, который есть Слово Божие.
Евангелие От Луки (12:16-21):
[bookmark: 12-17][bookmark: 12-18][bookmark: 12-19][bookmark: 12-20][bookmark: 12-21]16И сказал им притчу: у одного богатого человека был хороший урожай в поле; 17и он рассуждал сам с собою: что мне делать? некуда мне собрать плодов моих? 18И сказал: вот что сделаю: сломаю житницы мои и построю бо́льшие, и соберу туда весь хлеб мой и всё добро мое, 19и скажу душе моей: душа! много добра лежит у тебя на многие годы: покойся, ешь, пей, веселись. 20Но Бог сказал ему: безумный! в сию ночь душу твою возьмут у тебя; кому же достанется то, что ты заготовил? 21Так бывает с тем, кто собирает сокровища для себя, а не в Бога богатеет.
Слово от Феофана Затворника: 
Сказав притчу о разбогатевшем, который собирался только есть, пить и веселиться, и за то поражен был смертью, не дожив до предположенных утех, Господь заключил: "Так бывает с тем, кто собирает сокровища для себя, а не в Бога богатеет". "Так", то есть, таковы бывают, или такая участь постигает и тех и других. Богатеющие с богозабвением только и думают о плотских утехах. Желающие избежать этой горькой участи пусть "собирают" не "себе, а богатеют только в Бога". А так как богатство от Бога, то, когда оно течет, и посвящай его Богу, и выйдет святое богатство. Все избытки разделяй с нуждающимся: это будет то же, что данное Богом возвращать Богу. Кто бедному дает, Богу дает. Истощая как будто богатство, таковой истинно богатеет, богатясь добрыми делами, - богатеет ради Бога, в видах угождения Ему, богатеет Богом, привлекая Его благоволение, богатеет от Бога, Который верного вмале поставляет над многими; богатеет в Бога, а не себе, ибо не считает себя хозяином, а только приставником и расходчиком, вся забота которого состоят в том, чтобы удовлетворить всех приходящих к нему с нуждою, а что-либо особенно истратить на себя боится, считая это неправым употреблением вверенного ему достояния.

Молитва Перед Причастием:
Верую, Господи, и исповедую, яко Ты еси воистинну Христос, Сын Бога живаго, пришедый в мир грешныя спасти, от нихже первый есмь аз. Еще верую, яко сие есть самое пречистое Тело Твое, и сия самая есть честная Кровь Твоя. Молюся убо Тебе: помилуй мя, и прости ми прегрешения моя, вольная и невольная, яже словом, яже делом, яже ведением и неведением, и сподоби мя неосужденно причаститися пречистых Твоих Таинств, во оставление грехов, и в жизнь вечную. Аминь.

Вечери Твоея тайныя днесь, Сыне Божий, причастника мя приими; не бо врагом Твоим тайну повем, ни лобзания Ти дам, яко Иуда, но яко разбойник исповедаю Тя: помяни мя, Господи, во Царствии Твоем.

Да не в суд или во осуждение будет мне причащение святых Твоих таин, Господи, но во исцеление души и тела. Аминь.

Обявления:
Спасибо Юлии Арбатовой за помошь на кухне в прошлом воскресенье – если вы можете быть дежурным и помогать Сестричеству, напишите и-мэйл orlyata@gmail.com

Будет занятие закона божьего после обеда сегдоня

3 декабря: Великая вечерня в 18:00

4 декабря: Литургия в честь Введения Богородицы во Храм в 9:00

6 декабря: Престольный праздника у Храма Святого Николая в Сан Ансельмо (Владыка ДАНИИЛ служит). Всенощная в 19:00 в среду и литургия в 9:30 в четверг

7 декабря: Молебен Святой Екатерине Александрийской в 18:00

8 декабря: Лекция у Свято-Троицкого Собора (литургия начинается в 8:30, лекция в 11:00)
                  Всенощная в 17:00 (в Менло Парке)

9 декабря: Литургия в 10:00 (Приходской Совет собирается после обеда)


Помолитесь, пожалуйста, за рабов божиих:
Протоиерей Павел, Протоиерей Стефан, Протоиерей Матфей с общиной, Протоиерей Михаил, Протоиерей Иоанн с общиной, Зоя (Бринер), Анна (Прокушкина), путешествующие Татьяна и Анастасия (Чечетенко)





















[bookmark: _GoBack]Twenty Seventh Sunday After Pentecost ––St Philaret of Moscow–– Tone 2

Troparion (Resurrection) – Tone 2 
When Thou didst descend unto death, O Life Immortal, then didst Thou slay Hades with the lightning of Thy Divinity. And when Thou didst also raise the dead out of the nethermost depths, all the Hosts of Heavens cried out: O Lifegiver, Christ our God, glory be to Thee.

Parish Troparion –– Tone 4
Your Nativity, O Virgin, / Has proclaimed joy to the whole universe! / The Sun of Righteousness, Christ our God, / Has shone from You, O Theotokos! / By annulling the curse, / He bestowed a blessing. / By destroying death, He has granted us eternal Life.

Troparion (Philaret) — Tone 4
Having acquired the grace of the Holy Spirit / O divinely wise and holy hierarch Philaret, / You preached truth and righteousness to the people with enlightened understanding; / With a contrite heart you showed peace and mercy to the suffering; / And as a teacher and tireless guardian of the Faith / With the staff of uprightness you preserved the Russian flock. / Therefore, as you have boldness before Christ our God, / Pray that He preserve the Church and salvation to the people and our souls.

Kontakion (Resurrection) (Tone 2):
Thou didst arise from the tomb, O omnipotent Savior, and Hades was terrified on beholding the wonder; and the dead arose, and creation at the sight thereof rejoiceth with Thee. And Adam also is joyful, and world, O my Savior, praiseth Thee for ever.
Kontakion (Philaret) — Tone 2
As a true imitator of the venerable Sergius; / You loved virtue from childhood, O divinely blessed Philaret. / As a righteous pastor and blameless confessor, you were subject to mockery and abuse by the ungodly after your holy repose, / But God has glorified you with signs and miracles / And shown you to be the helper of our Church.
Parish Kontakion — Tone 4
By Your Nativity, O Most Pure Virgin, / Joachim and Anna are freed from barrenness; / Adam and Eve, from the corruption of death. / And we, your people, freed from the guilt of sin, celebrate and sing to you: / The barren woman gives birth to the Theotokos, the nourisher of our life!
Ephesians 6:10-17  (Epistle)
10 Finally, my brethren, be strong in the Lord and in the power of His might. 11 Put on the whole armor of God, that you may be able to stand against the wiles of the devil. 12 For we do not wrestle against flesh and blood, but against principalities, against powers, against the rulers of the darkness of this age, against spiritual hosts of wickedness in the heavenly places. 13 Therefore take up the whole armor of God, that you may be able to withstand in the evil day, and having done all, to stand. 14 Stand therefore, having girded your waist with truth, having put on the breastplate of righteousness, 15 and having shod your feet with the preparation of the gospel of peace; 16 above all, taking the shield of faith with which you will be able to quench all the fiery darts of the wicked one. 17 And take the helmet of salvation, and the sword of the Spirit, which is the word of God;

Luke 12:16-21  (Gospel)
16 Then He spoke a parable to them, saying: “The ground of a certain rich man yielded plentifully. 17 And he thought within himself, saying, ‘What shall I do, since I have no room to store my crops?’ 18 So he said, ‘I will do this: I will pull down my barns and build greater, and there I will store all my crops and my goods. 19 ‘And I will say to my soul, “Soul, you have many goods laid up for many years; take your ease; eat, drink, and be merry.”’ 20 But God said to him, ‘Fool! This night your soul will be required of you; then whose will those things be which you have provided?’ 21 So is he who lays up treasure for himself, and is not rich toward God.”

On St Philaret of Moscow–– Excerpt from OCA.org:
Saint Philaret (Drozdov) was born on December 26, 1782 in Kolomna, a suburb of Moscow, and was named Basil in Baptism. His father was a deacon (who later became a priest). 
In 1809, he went to teach at the Theological Academy in Petersburg, which had been reopened only a short time before. (Now) Hierodeacon Philaret felt ill at ease in Petersburg, but he was a very good teacher who tried to make theology intelligible to all. Therefore, he worked to have classes taught in Russian rather than in Latin.
Philaret was consecrated as bishop in 1817, and was appointed to serve as a vicar in the diocese of Petersburg. He soon rose to the rank of archbishop, serving in Tver, Yaroslavl, and Moscow. In 1826, he was made Metropolitan of Moscow, and remained in that position until his death.
The Metropolitan believed that it was his duty to educate and enlighten his flock about the Church’s teachings and traditions. Therefore, he preached and wrote about how to live a Christian life, basing his words on the wisdom of the Holy Fathers. His 1823 CATECHISM has been an influential book in Russia and in other countries for nearly two hundred years.
Under the direction of his Elder, Metropolitan Philaret made great progress in the spiritual life. He also received the gifts of unceasing prayer, clairvoyance, and healing. It is no exaggeration to suggest that Saint Philaret himself was one of the forces behind the spiritual revival in nineteenth century Russia. He defended the Elders of Optina Monastery when they were misunderstood and attacked by many. He protected the nuns of Saint Seraphim’s Diveyevo Convent, and supported the publication of patristic texts by Optina Monastery.
Metropolitan Philaret was asked to dedicate the new Triumphal Gate in Moscow, and Tsar Nicholas I was also present. Seeing statues of pagan gods on the Gate, the Metropolitan refused to bless it. The Tsar became angry, and many people criticized the saint’s refusal to participate. He felt that he had followed his conscience in this matter, but still felt disturbed by it, and so he prayed until he finally dropped off to sleep. He was awakened around 5 A.M. by the sound of someone opening the door which he usually kept locked. The Metropolitan sat up and saw Saint Sergius of Radonezh (September 25) leaning over his bed. “Don’t worry,” he said, “it will all pass.” Then he disappeared.
Two months before his death, Saint Philaret saw his father in a dream, warning him about the 19th day of the month. On November 19, 1867, he served the Divine Liturgy for the last time. At two in the afternoon, they went to his cell and found his body. He was buried at Holy Trinity Lavra.

BEFORE RECEIVING HOLY COMMUNION:
I believe, O Lord, and I confess that Thou art truly the Christ, the Son of the Living God, Who camest into the world to save sinners, of whom I am first. I believe also that this is truly Thine own pure Body, and that this is truly Thine own precious Blood. Therefore I pray Thee: have mercy upon me and forgive my transgressions both voluntary and involuntary, of word and of deed, of knowledge and of ignorance. And make me worthy to partake without condemnation of Thy most pure Mysteries, for the remission of my sins, and unto life everlasting. Amen. 

Of Thy Mystical Supper, O Son of God, accept me today as a communicant; for I will not speak of Thy Mystery to Thine enemies, neither like Judas will I give Thee a kiss; but like the thief will I confess Thee: Remember me, O Lord in Thy Kingdom. 

May the communion of Thy Holy Mysteries be neither to my judgment, nor to my condemnation, O Lord, but to the healing of soul and body. Amen.

Announcements:
Thank you to Yulia Arbatova for helping in the kitchen last Sunday – if you are able to take a shift in the kitchen and help out Sisterhood, please e-mail orlyata@gmail.com 

Church School meets after lunch today

Monday December 3rd: Great Vespers at 6 PM

Tuesday December 4th: Liturgy for Entrance of the Theotokos into the Temple at 9 AM

Thursday December 6th is the altar feast of our parish in San Anselmo (vigil on Wednesday at 7 PM and Liturgy served by Bishop DANIEL at 9:30 AM on Thursday)

Friday December 7th: Molieben to St Katherine of Alexandria at 6 PM

Saturday December 8th: Advent retreat at Holy Trinity Cathedral (liturgy at 8:30 AM, first lecture at 11 AM)
                               Vigil at 5 PM in Menlo Park

Sunday December 9th: Liturgy at 10 AM (Parish Council Meeting)

Please pray for the servants of God:
Archpriest Paul, Archpriest Steven, Archpriest Matfey and his community, Archpriest Michael, Zoya (Bryner), Anna (Prokushkina), Nina, and Vladimir and Natalie (Ermakoff) and Andrei and Nadezhda (Arkhippov) who are traveling.
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